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PROTOKÓŁ Nr LIII/2010 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu, 

w dniu 29 kwietnia 2010r. 
 

 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 15oo – 1835 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek. Powitał radnych 
oraz gości zaproszonych, po czym stwierdził na podstawie listy obecności wystarczającą 
liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na sesji obecnych było radnych. Lista obecności radnych oraz gości załączona została do 
protokołu.  

 
 2. Przyjęcie porządku obrad  
 
Burmistrz zgłosił wniosek o wprowadzenie następujących zmian do porządku obrad:  

 
· wycofanie z porządku obrad sprawozdania burmistrz z bieżącej działalności i 

przeniesienie tego tematu na kolejną sesję. 
· wprowadzenie do obrad uchwały w sprawie zmian w budżecie załącznik nr 14 do 

budżetu  
  

Sekretarz wniósł o uzupełnienie porządku obrad o trzy uchwały: 
· odpowiedź na skargę wojewody w sprawie uchwały Nr XLIV/317/2009 
· odpowiedź na skargę wojewody w sprawie uchwały Nr XLIV/318/2009 
· odpowiedź na wezwanie Pana Ryszarda Sadowskiego do usunięcia naruszenia 

prawa  uchwałą Nr  XLIX/354/2009  z  dnia  28  grudnia  2009r  (dot.  cen  za  wodę i  
ścieki ) 

 
Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie do porządku obrad:  

· uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę Pani Anny Latacz dot. wezwania do 
usunięcia naruszenia w uchwale Nr LII/380/210  

 
 

Powyższe wnioski zostały poddane pod glosowanie:  
  
 

1) wniosek dot. wycofanie z porządku obrad sprawozdania burmistrz z bieżącej 
działalności i przeniesienie tego tematu na kolejną sesję - został przyjęty 13 
glosami.  
 

2) Wniosek dot. uchwały w sprawie zmian w budżecie załącznik nr 14 do budżetu - 
został przyjęty 13 glosami. Uchwałę wprowadzono do pkt. 11 porządku obrad  
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3) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie odpowiedź na skargę 
wojewody w sprawie uchwały Nr XLIV/317/2009 - został przyjęty 13 glosami. 
Uchwałę wprowadzono do pkt. 12 porządku obrad,  

 
4) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie odpowiedź na skargę 

wojewody w sprawie uchwały Nr XLIV/318/2009 - został przyjęty 13 glosami. 
Uchwałę wprowadzono do pkt. 13 porządku obrad,  

 
5) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie wezwania Pana 

Ryszarda Sadowskiego do usunięcia naruszenia prawa uchwałą Nr XLIX/354/2009 
z dnia 28 grudnia 2009r (dot. cen za wodę i ścieki ) - został przyjęty 13 glosami. 
Uchwałę wprowadzono do pkt. 14 porządku obrad,  

 
6) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie odpowiedzi na 

skargę Pani A. Latacz dot. uchwały Nr LII/380/2010 - został przyjęty 13 glosami. 
Uchwałę wprowadzono do pkt. 15 porządku obrad,  

 
 
Porządek obrad ze zmianami został przyjęty przez radnych jednomyślnie 13 głosami  
i przedstawiał się następująco:  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Ogrodzieniec za 2009 rok i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec  

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i 
Gminy Ogrodzieniec na lata 2009 – 2013. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Sosnowej w Mokrusie gm. 
Ogrodzieniec. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty 
 i wysokości stawek procentowych bonifikaty od ceny nabycia lokalu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zagospodarowania Placu Piłsudskiego w Ogrodzieńcu na cele 
publiczne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2010 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika Nr 14 do uchwały budżetowej na 2010 

rok. 
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odpowiedź na  skargę Wojewody  Śląskiego  na  uchwałę Nr  

XLIV/317/2009. 
13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odpowiedź na  skargę Wojewody  Śląskiego  na  uchwałę Nr  

XLIV/318/2009. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa w uchwale Nr XLIX/354/2009. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa w uchwale Nr LII/380/2010. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wnioski, zapytania i oświadczenia.  
18. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
  
Protokół z sesji Rady LII/2010 z dnia 10 marca 2010 r. został przyjęty przez radnych bez 
uwag, jednomyślnie. Za jego przyjęciem głosowało 13 radnych. 

 

Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
 Ogrodzieniec za 2009 rok i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec  
 

Burmistrz referując temat na wstępie poinformował, iż sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy za 2009 rok zostało przekazane radym, oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 
ustawowym terminie. Sprawozdanie otrzymało pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.  

Burmistrz omówił następnie planowane dochody i wydatki budżetowe oraz wprowadzone w 
ciągu roku zmiany w planach. Poinformował o prowadzonych przez gminę inwestycjach. 
Zaznaczył jednocześnie,  że  2009  rok  był trudnym  rokiem,  ale  bardzo  ważnym  -  udało  się 
bowiem kontynuować, zakończyć oraz rozpocząć nowe zadania inwestycyjne, 34 % 
wydatków budżetowych było przeznaczone na inwestycje, co jest bardzo dobrym wynikiem. 
Efekty prac są dostrzegalne i świadczą o rozwoju naszej gminy. Burmistrz omawiał 
poszczególne pozycje oraz załączniki sprawozdania. Wszystkie informacje przedstawiane 
przez Burmistrza znajdują się w sprawozdaniu z wykonania budżetu, a sprawozdanie 
załączone zostało do protokołu z sesji.  

 

Przewodniczący Rady poinformował o przeprowadzonej przez Komisje Rady Miejskiej 
analizie sprawozdania z wykonania budżetu gminy, po czym zwrócił się do przewodniczących 
komisji o przedstawienie stanowiska w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów Pan Janusz Grzesiak 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy za rok ubiegły. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Pani Jolanta Ciołczyńska stwierdziła, że 
jej Komisja również wydała pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Zofia Adamusińska odczytała protokół  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej wraz z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu. Odczytała również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
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dotyczącą tej kwestii. Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej oraz wniosek o udzielenie 
Burmistrzowi absolutorium, jak również opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej - załączone 
zostały do niniejszego protokołu. 

 Radni nie zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ogrodzieniec za 2009 rok i udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ogrodzieniec - została przyjęta jednomyślnie, 
za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr LIII/385/2010 

 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta  
i Gminy Ogrodzieniec na lata 2009 – 2013. 
 
Burmistrz poinformował - Program to dokument który radni otrzymali w wersji 
elektronicznej. Będzie on również udostępniony dla wszystkich na stronie internetowej 
Urzędu w BIP-ie.  
Program Rewitalizacji występuje w dwóch grupach: dla miast małych i miast dużych. 
Ogrodzieniec jako gmina przemysłowa ma szanse starać się o środki unijne, które pomogą 
poprawić wygląd oraz przywrócić stan środowiska naturalnego. Program ten dotyczyć będzie 
tylko terenów miasta Ogrodzieniec wraz z Cementownią oraz terenami w kierunku 
Podzamcza. Dystrybucja środków unijnych przewiduje podział na tereny miejskie  
i tereny wiejskie dlatego też tylko miasta Ogrodzieniec może ewentualnie zakwalifikować się 
do tego Programu. 
Program ten jest dokumentem strategicznym. Opisana została obecna sytuacja od 
zaistnienia przemysłu na tym terenie po diagnozy dotyczące gospodarki. Przedstawione 
zostały społeczne skutki oddziaływujące zarówno na środowisko jak i na mieszkańców oraz 
prognozy i analizy co można byłoby zrobić celem poprawy istniejącej sytuacji.  
Czy  uda  się pozyskać środki  finansowe  na  ten  cel  to  dopiero  po  pewnym  czasie  się 
przekonamy  bowiem  program  ten  jest  w  formie  konkursu  ogłoszony,  będą składane  w  tej  
sprawie stosowny wniosek wraz z niezbędna dokumentacją. To co dziś wykonujemy to jest 
przygotowanie materiałów do tego aby w przyszłości można było skorzystać z programów 
pomocowych.  
Program był omawiany na posiedzeniach komisji rady dlatego tez Burmistrz skupił się 
głównie na wnioskowej jego części. Z badań GUS-u (była przeprowadzona ankieta wśród 
mieszkańców oraz turystów) wykreowanych zostało kilka obszarów w gminie którymi należy 
się zając, są to 4 obszary: 
I obszar centralny A – obejmuje miasto Ogrodzieniec, 
II obszar B   - obejmuje tereny Krepy  
III obszar C – obejmuje tereny poprzemysłowe (osiedle Cementowni) 
IV obszar D – obejmuje otoczenie Zamku Ogrodzienieckiego w Podzamczu. 
Obszar  A  m.  Ogrodzieniec  postrzegane  jest  jako  miasto  nieładne,  a  nawet  brzydkie,  zatem  
należy skupić się na centralnych ulicach takich jak ul.  Olkuska,  ul.  Kościuszki,  ul.  1  Maja.  W 
przyszłości gdy będzie możliwość należy przebudować oraz zagospodarować tereny 
centralne miasta. Obecnie ul. 1 Maja remontowana jest przez Wojewódzka Dyrekcje Dróg. 
Również ul. Olkuska została zaplanowana przez Wojewódzką Dyrekcje Dróg do remontu. 
Ogólnie wszystkie drogi wojewódzkie na naszym terenie po zakończonej kanalizacji będą 
remontowane przez WDD. 
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Obszar  B  -  tereny  po  byłym  ośrodku  Krępa  –  zaplanowana  została  przebudowa  ośrodka  i  
zalewu celem stworzenia ładnego i nowoczesnego miejsca do rekreacji i wypoczynku. 
Obszar C tereny poprzemysłowe Cementownia i osiedle Orzeszkowej. Obszar ten po części 
nadal występuje jako teren przemysłowy dla obecnych oraz baza dla ewentualnych 
przyszłych inwestorów. 
Obszar D tereny wokół zamku w Podzamczu przygotowanie infrastruktury i samego zamku 
do obsługi ruchu turystycznego 
Ponadto na obszarach A i C – dot. bloków administrowanych przez wspólnoty zaplanowano 
usuwanie azbestu ( pokryć dachowych azbestowych). Część zadań w tym zakresie zostało już 
przygotowanych (dotyczy to wspólnot mieszkaniowych) dokumentacja na wymianę dachu 
azbestowego na inne pokrycie dachowe już jest opracowana, zatem wspólnoty sa już gotowe 
do udziału w konkursie. 
Po kanalizacji miasta przyszła pora na poprawę estetyki miasta Ogrodzieniec postrzeganego 
jako ośrodek władzy publicznej i centrum gminy. 
Program Rewitalizacji został zaopiniowany przez Sanepid oraz Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony środowiska. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i został przez radnych pozytywnie 
zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2009 – 2013, została przyjęta jednogłośnie: za jej przyjęciem głosowało 
13 radnych. Uchwale nadano Nr LIII/386/2010 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Sosnowej w Mokrusie gm. 
Ogrodzieniec. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Sosnowej w Mokrusie gm. Ogrodzieniec - 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano  
Nr LIII/387/2010 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 
stawek procentowych bonifikaty od ceny nabycia lokalu.  
 
Sekretarz dla informacji podał: poprzednia uchwała dot. sprzedaży lokali straciła moc z 
powodu  zmian  w  ustawie  o  gospodarce  nieruchomościami  stanowiącej  podstawę prawną 
uchwały. Powtórzone zostały w nowej uchwale zapisy z poprzedniej uchwały dot. bonifikaty 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_386_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_387_2010.pdf
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dla  najemców  lokali.  Uchwała  ta  jest  aktem  prawa  miejscowego  i  zostanie  przekazana  do  
publikacji w Dzienniku Urzędowym Woj. Śląskiego. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawek 
procentowych bonifikaty od ceny nabycia lokalu - została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr LIII/388/2010 
 
Ad.8  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu. 
 
Burmistrz referując temat podał: utrzymaniem porządku i czystości w gminie oraz inne 
zadania związanych z gospodarką komunalną wykonuje obecnie zakład budżetowy, a nie jak 
poprzednio referat Urzędu zwany Zarządem Komunalnym. W październiku ubiegłego roku 
gdy nie było jeszcze decyzji o utworzeniu zakładu budżetowego założono w planie budżetu 
gminy dotacje na zadania z zakresu gospodarki komunalnej i trzeba teraz wprowadzić 
korektę. Ustawa o finansach publicznych stwierdza że, funkcjonowanie zakładu 
budżetowego w zakresie zadań własnych gminy finansowane może być z budżetu gminy 
dlatego też środki finansowe zaplanowane wcześniej na te same zadania dla Zarządu 
Komunalnego zostaną przekazane jako dotacja przedmiotowa dla zakładu budżetowego. 
Dotacja ta obejmuje za sprzątanie dróg i placów gminnych - 30 gr za 1 m kw oraz utrzymanie 
terenów zielonych - 18 gr za 1 m kw. Konsekwencją uchwały będą zmiany w budżecie gminy 
– 320 tyś zł z zadań komunalnych będzie przekazane jako dotacja dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. Zamiany w budżecie to wskazanie skąd ta dotacja będzie wzięta i gdzie 
przekazana. Procedurę tę opisuje uchwała w sprawie zmiany załącznika nr 14 do uchwały 
budżetowej na 2010 rok. 
Wykonywanie gminnych zadań komunalnych za pośrednictwem zakładu budżetowego 
sprawdziło się i nadal będą wykonywane te zadania, a dotacja 21 gr i 30 gr jest do prac które 
wykonują osoby bezrobotne kierowane do nas przez Urząd Pracy, gdyby gmina do tych prac 
wynajmowała firmy z zewnątrz, na pewno koszty (dotacje) byłyby dużo wyższe. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Ogrodzieńcu - została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 
radnych. Uchwale nadano Nr LIII/389/2010 
 
 
 
 
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_388,_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_389_2010.pdf


str. 7 
 

Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zagospodarowania Placu Piłsudskiego w Ogrodzieńcu na cele 
publiczne. 
 
Burmistrz: uchwała spowoduje kontynuacje czynności, które gmina prowadzi celem 
uporządkowania spraw własnościowych na Placu Piłsudskiego. Jesteśmy już po całej długiej 
procedurze prawnej zmierzającej do przejęcia tego terenu oraz zagospodarowania go na cele 
publiczne. Działania rozpoczęte zostały już w 2003 roku: najpierw było zasiedzenie terenu, 
potem jego komunalizacja i obecnie teren stanowi już własność gminy. Na działce tej od 
dawna były budynki GS - pokutują tutaj błędy z lat wcześniejszych (1960 – 1970) gdyby 
wówczas decyzje były uporządkowane nie mielibyśmy tylu problemów, ale wówczas tak się 
działo, że bez własności do terenu budowano pawilony handlowe i teraz GS ma roszczenia. 
Chcemy  aby  rozmowy  z  GS  doprowadziły  do  kompromisu,  chcemy  już ten  Plac  powoli  
zagospodarować. Jest problem kontrowersyjny - czyje to są budynki i kto ma je rozebrać. 
W tym roku będzie przebudowa ul. Olkuskiej w przyszłym roku przebudowa ul. Kościuszki i 
trzeba cos zdecydować jeśli chcemy na Placu mieć ładny i uporządkowany teren. GS 
wykazuje też wolę załatwienia tej sprawy, ale jak to prawnie załatwić, bo obydwa budynki są 
do wyburzenia. Nie ma w przepisach prawnych wprost wskazanego sposoby jak w całej tej 
sytuacji procedurę należy przeprowadzić - grunt bowiem jest gminy a budynki GS. 
Została przygotowana uchwała o bardzo ogólnej treści - nie ma jeszcze podanych 
konkretnych kwot. Na razie zobaczymy jak nadzór prawny wojewody zareaguje na naszą 
uchwałę - jest to bowiem trudny problem natury prawnej. 
Niestety czasem przepisy prawne są sprzeczne z logika, ale musimy się poruszać w prawnej 
materii i postępować zgodnie z przepisami prawa dlatego poczekamy jakie stanowisko w tej 
sprawi zajmie nadzór prawny wojewody, bo gmina z GS doszły już do porozumienia. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie zagospodarowania Placu Piłsudskiego w Ogrodzieńcu na cele publiczne - 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano  
Nr LIII/390/2010 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2010 rok.  
 
Częściowo uchwała była już omówiona w części dot. zakładu budżetowego pozostałe sprawy 
dotyczą zmian w dziale oświaty. Burmistrz omówił temat – szczegółowy opis zmian – patrz 
uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Ogrodzieniec  na  2010  rok  - została przyjęta 
jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr LIII/391/2010 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_390_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_391_2010.pdf
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Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika Nr 14 do uchwały budżetowej na 2010 rok. 
 
Zmiany załącznika nr 14 obejmują kwestie omówione przez Burmistrza w temacie 
dotyczącym dotacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie zmiany załącznika Nr 14 do uchwały budżetowej na 2010 rok - została 
przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano  
Nr LIII/392/2010 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedź na skargę Wojewody Śląskiego na uchwałę Nr 
XLIV/317/2009. 
 
 
Przewodniczący Rady – projekt uchwały omawiany był na komisjach, Sekretarz udzielił 
szczegółowych wyjaśnień w sprawie – patrz uzasadnienie będące integralną częścią uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie odpowiedź na skargę Wojewody Śląskiego na uchwałę Nr XLIV/317/2009 
- została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr 
LIII/393/2010 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedź na skargę Wojewody Śląskiego na uchwałę Nr 
XLIV/318/2009. 
 
Przewodniczący Rady – projekt uchwały był omawiany na komisjach, Sekretarz udzielił już 
szczegółowych wyjaśnień w sprawie. Opinia jako uzasadnienie uchwały stanowi integralną jej 
część. Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili 
uwag. Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała  w  sprawie  na  skargę Wojewody  Śląskiego  na  uchwałę Nr  XLIV/318/2009  - została 
przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano  
Nr LIII/394/2010 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa w uchwale Nr XLIX/354/2009. 
 
Sekretarz Gminy dla wyjaśnienia podał – sprawa dotyczy cen za wodę oraz odprowadzenie 
ścieków w części też opłat za przyłączenie do kanalizacji. Od pewnego czasu Pan Sadowski 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_392_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_393_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_393_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_394_2010.pdf
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odwołuje się i pisze do Urzędu w tej sprawi. Cała sprawa oraz jej wyjaśnienie ujęte zostały w 
uzasadnieniu do uchwały – stanowią one załącznik do niniejszego protokołu. 
 Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. 
Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w 
uchwale Nr XLIX/354/2009- została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 12 
radnych. Głosów przeciwnych, ani wstrzymujących nie było. Uchwale nadano  
Nr LIII/395/2010 
 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 
 prawa w uchwale Nr LII/380/2010.( skarga Pani Latacz ) 
 
 
Przewodniczący Rady dla przypomnienia sprawy odczytał całość dokumentacji czyli 
korespondencje pomiędzy panią Latacz, a Gmina. Kopia korespondencji stanowi załącznik do 
uchwały i została przekazana wszystkim radnych, stanowi ona również załącznik do 
protokołu z sesji. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radni nie zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale Nr 
LII/380/2010 - została przyjęta za jej przyjęciem głosowało 11 radnych, 1 wstrzymał się od 
głosu, głosów przeciwnych nie było. Uchwale nadano Nr LIII/396/2010 
 
Ad. 16 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Marek Cholewa w związku ze zbliżającym się sezonem turystycznym zapytał jakie prac 
będą wykonane na Krępie. Radny w imieniu mieszkańców korzystających z placu zabaw na 
Piaskowni poprosił o dołożenie urządzeń zabawowych oraz wstawienie lampy ze względów 
bezpieczeństwa. Radny zwrócił się z prośbą o drożnienie rowów i przepustów na ul. 
Olkuskiej, które nigdy niebyły czyszczone. Wiosną doszło w tym miejscu do podtopień.  
 
Radny Jerzy Kołodziej - Na jakim etapie znajdują się przygotowania do budowy parkingu przy 
ul. Słowackiego między blokami 9-12, oraz garaży przy tej samej ulicy.  
 
Radna Grażyna Gołuchowska –  Zwracam  się w  imieniu  mieszkańców  Morusów  o  
umieszczenie lustra, w celu polepszenia widoczności i bezpieczeństwa ruchu drogowego. 
Lustro powinno być umieszczone na skrzyżowaniu pomiędzy ul. Morusy a drogą wojewódzką 
790 w kierunku Pilicy. Niekorzystne ukształtowanie terenu, rosnące w obrębie skrzyżowania 
drzewa, ograniczają w znaczącym stopniu pole widzenia kierującym. Mieszkańcy proszą o 
wycięcie 5 drzew rosnących wzdłuż drogi wojewódzkiej po prawej stronie w kierunku Pilicy, 
w celu umożliwienia wyjeżdżającym na drogę wojewódzką lepszej obserwacji pojazdów 
nadjeżdżających od Podzamcza. Mieszkańcy proszą też o założenie na ulicy Morusy 2 progów 
zwalniających prędkość. Jeden przy zakręcie, a drugi w okolicy kapliczki. Wjeżdżające 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_395_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LIII_396_2010.pdf


str. 10 
 

samochody jadą z dużą prędkością, a na tej drodze przemieszczają się dzieci. Ulica ta nie ma 
ani po jednej stronie pobocza i może dojść do wypadków. Mieszkańcy Morusów zwracają się 
też z prośbą o umieszczenie koszów do selektywnej zbiórki odpadów.  
 
Radny Zdzisław Mogiła –  zwrócił się z  prośbą o  uregulowanie  własności  drogi  gminnej  
pomiędzy sołectwem Kiełkowice ul. Sarnia, a Mokrusem ul. Wierzbowa. Droga powstała w 
latach osiemdziesiątych. Właściciele nieodpłatnie dali grunt. Asfalt jest gminy, a grunt w 
rękach prywatnych. Do tej pory nie została uregulowana sprawa własności gruntu. Problem 
pojawił się z chwilą zakupu działki przez prywatnego właściciela, który grodzi teren. Jeżeli 
każdy  zagrodzi  swój  teren  to  z  drogi  gminnej  zrobi  się ścieżka.  Proszę o  jak  najszybsze  
uregulowanie  tej  sprawy.  Radny  poprosił,  aby  ZGK  w  pierwszej  kolejności  naprawiał drogi  
użytku rolnego, gdzie są największe ubytki oraz te, które są najczęściej użytkowane i gdzie 
jest największe skupisko ludzi. Radny poprosił o naprawę drogi Mokrus-Gulzów. Wjazd na 
ulicę Polną w Gieble Kolonii, aby nie był taki stromy i mieszkańcy mogliby wyjechać na drogę 
powiatową. Radny poruszył problem niewystarczającej liczby lekarzy w SPZOZ Ogrodzieniec. 
Obecniejest ładna, wyremontowana przychodnia, ale brakuje w niej lekarzy. Są duże kolejki i 
często lekarz z Punktu Felczerskiego w Gieble jest oddelegowany do Ogrodzieńca. Wtedy 
punkty felczerskie w Gieble i Ryczowie są nieczynne.  
 
Radny Zbigniew Fabiańczyk –  Mieszkańcy  Giebła  i  Mokrusa  proszą o  dokonanie  zmiany  w  
planie zagospodarowania przestrzennego gminy Ogrodzieniec, tj. możliwości budowy 
budynków w granicy działek. Mieszkańcy Giebła – Kolonii przypominają o zmianie planu 
zagospodarowania przestrzennego dla ich sołectwa. Mieszkańcy Kiełkowic ul. Więcki proszą 
o naprawę drogi i przypominają o oświetleniu.  
 
Radna Grażyna Ławrenow – Zwracam się z prośbą o udzielenie informacji, za jaką kwotę 
został sprzedany budynek Domu Kultury w Fugasówce. Ile z tych pieniędzy zostanie 
przeznaczone na inwestycje w Fugasówce – ze szczególnym zwróceniem uwagi na naprawę 
chodnika przy ulicy Bzowskiej i naprawę nawierzchni ulicy Krótkiej. Proszę o oczyszczenie z 
piasku pozostałego po zimie ścieżki pieszo- rowerowej od Cementowni w kierunku Wydry.  
 
Radny Dariusz Ciołczyński – Mieszkańcy Józefowa pytają co z drogą do Józefowa. Czy pan 
Kaziród może grodzić tę drogę. 
 
Burmistrz w odpowiedzi na interpelacje poinformował:  

· Krępa – ogłosiliśmy przetarg na dzierżawę ośrodka na Krępie. Szukaliśmy 
dzierżawcy, który byłby chętny prowadzenia małej gastronomii, basenu dla dzieci 
i placu zabaw. Wpłynęła jedna oferta p. K. Uglorza i z nim zostanie zawarta 
umowa na dzierżawę obiektu. Tak jak w poprzednich latach teren zostanie 
niebawem posprzątany i przygotowany do sezonu. 

· Oświetlenie  placu  zabaw  przy  Piaskowni  –  na  chwilę obecną nie  ma  możliwości  
zabudowania oświetlenia, ponieważ brak jest tam sieci oświetleniowej. Nie 
można tego wykonać bez projektu. Zadanie nie zostało ujęte w budżecie, dlatego 
przedłużenie linii oświetleniowej przy ul. Spacerowej będzie planowane w 
przyszłości.  
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· Rowy  przy  ulicy  Olkuskiej  –  Ulica  jest  przeznaczona  do  kompletnej  przebudowy  
jeszcze w tym roku. Problem sygnalizowany przez radnego zostanie rozwiązany, 
ponieważ zakres prac obejmie również odwodnienie pasa drogowego.  

·  Ulica Słowackiego – podzielam zdanie, że parking jest potrzebny. Mógłby on 
powstać naprzeciw bloku nr 1. Byłyby to prace wykonane na koszt wspólnot, 
ponieważ jest to ich działka.  

· Budowa garaży dla mieszkańców bloków - Gmina jest właścicielem działki przy ul. 
Słowackiego, na której istnieje możliwość wybudowania garaży. Mogą być one 
wybudowane przez zainteresowane osoby we własnym zakresie i na własny koszt. 
W tej sprawie spotkałem się kilkakrotnie z mieszkańcami i istnieje szansa 
wybudowania garaży jeszcze w tym roku, jednak pod warunkiem zorganizowania 
się odpowiednio dużej grupy. 

· Umieszczenie lustra i wycięcie drzew na DW 790 – Zwrócimy się do 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg z tą interpelacją, jak również o rozważenie 
zasadności usunięcia drzew przy drodze wojewódzkiej nr 790.  

· Progi zwalniające na ulicy Morusy – Jest to droga publiczna, nie wewnętrzna. W 
takich miejscach nie umieszcza się progów zwalniających. Jednak w tej sprawie 
musi się wypowiedzieć Policja i jej zostawiam to do rozstrzygnięcia.  

· Kosze  do  selektywnej  zbiórki  odpadów  –  Kosze  są ustawione  w  Gieble  Kolonii  i  
prosiłbym mieszkańców, aby korzystali z tych koszy. Nie jesteśmy w stanie w 
każdym skupisku ludzi kosze takie udostępnić ze względu na koszty.  

· Ulica Sarnia i Wierzbowa – Muszę się zorientować w sytuacji i wówczas coś 
postanowimy. Naprawa dróg – W pierwszej kolejności po zimie naprawiamy drogi 
tam, gdzie są największe zniszczenia i gdzie jest największa potrzeba. 

·  Wyjazd na Polną w Gieble Kolonii – W tym miejscu bez przebudowania 
skrzyżowania niewiele da się zrobić. Podjazd jest stromy i należy go przebudować. 
Mam prośbę do właścicieli, aby gminie odstąpili teren na poszerzenie drogi. W tej 
sprawie proponuję spotkanie na miejscu z mieszkańcami oraz radnymi RM w 
Ogrodzieńcu i ustalenie dalszych czynności.  

· Przychodnia – brak lekarzy – Rozmawiałem z dyrektorem SPZOZ-u, który 
poinformował mnie, że czyni starania, aby zatrudnić więcej lekarzy.  

· Budowa  w  granicy  w  Gieble  –  Pozwolenie  budowy  w  granicy  dotyczy  budowy  
domów  bliźniaczych  na  działkach  na  terenach  miejskich,  na  osiedlach.  Na  
terenach wiejskich, tak jak np. w Gieble przepisy nie przewidują budowy w 
granicy, jednak indywidualnie można się starać u Ministra Budownictwa o 
odstępstwo. Zainteresowane osoby muszą indywidualnie wystąpić z wnioskiem 
do ministra. Tej kwestii nie da się rozwiązać poprzez zapis w planie jako przepis 
dla wszystkich działek.  

· Oświetlenie na ul. Więcki – Nie posiadamy projektu ani środków finansowych na 
rozbudowę sieci oświetleniowej w tej części Kiełkowic. Podobnie jak w przypadku 
oświetlenia  przy  ul.  Spacerowej  w  Ogrodzieńcu,  zadanie  jest  do  rozpatrzenia  w  
przyszłości. 

· Fugasówka – Dom kultury na Fugasówce sprzedany został za ok. 130 tys.zł. Środki 
ze sprzedaży mienia gminnego zawsze stanowią źródło ogólnych dochodów gminy 
i  nie  ma  możliwości  tych  środków  przeznaczyć wyłącznie  na  potrzeby  tej  
miejscowości, w której dokonano sprzedaży. Dochody przeznaczamy na wydatki 
gminy. 
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· Czyszczenie ścieżki pieszo rowerowej - Ścieżka będzie oczyszczona w najbliższym 
czasie. 

· Grodzenie drogi na Józefów – Grodzenie odbywa się w granicy działki przez jego 
właściciela. Nie możemy mu tego zakazać. Złożyliśmy wniosek, aby tę działkę 
przekazano gminie. Obecnie czekamy na decyzję Wojewody. 

 
Ad. 17 
Wnioski, zapytania i oświadczenia.  
 
Pani Podsiadło Stanisława – mieszkanka Ogrodzieńca zabrała głos w sprawie Placu 
Piłsudskiego przypomniała, że od 10 lat toczy już walka o ten teren, mieszkańcy zabiegali o 
odzyskanie terenu, ona sama oraz wiele innych osób i instytucji było w to zaangażowane 
Była petycja podpisana przez mieszkańców, jeździli do sądu. Na dzień dzisiejszy czuje się 
osobą upoważnioną do działania w tej sprawie nadal i chciałaby dowiedzieć się o co chodzi z 
tą uchwała, o jakie odszkodowanie stara się GS, jak wycena budynków GS na 30 i na 50 tys zł. 
Za co GS chce te 80 tyś zł – jakie roszczenia? Zatem to jeszcze na kosz mieszkańców mają być 
rozebrane te obiekty, a przecież te tereny to były mieszkańców. W sądzie też dowiedziała się 
słysząc podczas rozprawy- udostępniono jej też dokumenty z których wnioskuje ze to jest 
własnością gminy, a w 2009 roku sąd wydał wyrok i odrzucił roszczenia GS, gdyż niezgodnie z 
planem to wszystko budowano i remontowano i to była kolizja z prawem i sąd oddalił 
roszczenia GS, a budynki powinny już wówczas zostać wyburzone. Pani Podsiadło 
wnioskowała, aby najpierw wyburzyć z Placu obiekty, a potem zagospodarować teren 
zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego miasta Ogrodzieniec oraz zaleceniem i 
opinią konserwatora zabytków. Natomiast przed wypłatą roszczeń GS - zrobić rozeznanie w 
terenie,  zapytać ludzi,  którzy  oddawali  kiedyś własne  tereny(  budynki)  dla  GS,  bo  to  za  ich  
pieniądze w latach siedemdziesiątych GS dorobił się i wybudował pawilony handlowe, i czy Ci 
ludzie, którzy kiedyś jako członkowie GS ponosili koszt budowy, czy oni chcą odszkodowania, 
czy chcą zwrotu pieniędzy za te obiekty?  
Złożyła następnie do Przewodniczącego Rady pismo – odczytała go również na sesji.  Pismo 
stanowi załącznik do protokołu 
 
Następnie  głos  zabrał Pan  Bednarz  Edmund  mieszkaniec  Ogrodzieńca,  który  poruszył kilka  
spraw, a mianowicie:  
- boisko Orlik jest zrobione, a słyszał, ze nie zapłacono za to, a jest jeszcze z jednej strony do 
uzupełnienia ( trawa, zagospodarowanie..?) 
- sprawa parkingu: prosił aby dokładnie wskazać gdzie to ma być  
-  w  Gazecie  Ogrodzienieckiej  czytał o  likwidacji  azbestu  na  kamionce  i  wysypisku,  a  co  z  
lasami, bo tam też bardzo dużo leży azbestu, 
- sprawa opłat za przyłącze do kanalizacji- jest Rozporządzenie Ministra w tej sprawie i czy 
ktoś go czytał, bo kanalizacja została wybudowana z dotacji, 
- sprawa w RIO o naruszenie dyscypliny budżetowej przez Burmistrza, Sekretarz i Skarbnika. 
 
Burmistrz w odpowiedzi podał: 
- Po kontroli wnioski były udostępnione i opublikowane w BIP oraz na stronie internetowej 
RIO. W każdej gminie po kontroli RIO są wnioski i postępowanie wyjaśniające prowadzone. 
Zaprosił wszystkich zainteresowanych na rozprawę podając jej miejsce i termin.  
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- sprawa Orlika: zapłata została wstrzymana bowiem nie zrealizowano wszystkich warunków, 
nie została posiana trawa. 7 tyś zł to są środki na zakończenie prac, jeśli tego firma nie 
zrealizuje wówczas gmina zleci wykonanie tych prac komuś innemu i będzie trzeba za to 
zapłacić, 
- parking będzie na skrzyżowaniu ulic: Kościuszki, Bzowskiej i Sienkiewicza, oraz na przeciwko 
Kościoła przy ul. Kościuszki i będzie to parking publiczny, a nie parafialny, mimo, ze parking 
powstanie na tzw. wikaryjce będzie on na cele publiczne przeznaczony i korzystać z niego 
będą wszyscy mieszkańcy, 
- wiemy ze w lasach są dzikie wysypiska odpadów azbestowych, ale to co w Gazecie 
Ogrodzienieckiej była napisane o środkach na usuwanie azbestu, to są pieniądze z NFOS na 
usuwanie  odpadów  azbestowych  wyłącznie  z  Kamieniołomu  oraz  Zakładu  Izolacja,  a  nie  z  
prywatnych lasów, 
- sprawa opłat za przyłącza do kanalizacji: Gmina nie pobiera żadnych pieniędzy za przyłącza, 
zgodnie z przepisami prawa opłaty może pobierać przedsiębiorstwo wodno kanalizacyjne, 
natomiast do budżetu gminu nie wpływa z tego tytułu żadna złotówka. Zakład budżetowy 
mimo, że jest zakładem naszej gminy realizującym zadania przedsiębiorstwa wodno 
kanalizacyjnego i w myśl przepisów takie przedsiębiorstwo może pobierać opłaty. 
 
  
 
Ad. 18 
Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz 
Wałek dokonał zamknięcia LIII sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim 
obecnym za udział. 
 

Protokołowała: M.Piecha 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


